

## Referat af møde i distriktsledelsen for Distrikt 6 Fyn den 11. januar 2018 i Hjallesø Forsamlingshus

Til stede: Jacob Dauerhøj, Ib Kruse, Kaj Nogel Hansen, Hanne Grove, Irma Trebbien, Carsten Esdahl, Lone Ebbesen, Søren Udam og Troels Lorenzen.

Fraværende: Lars Kamp Hansen, Ole Nauer Møller og Karen G. Larsen.

### Dagsorden og referat

- 1. Velkomst ved Jacob Dauerhøj.** Formanden bød velkommen, særlig velkomst til landsbestyrelsens nye repræsentant Søren Udam.
- 2. Nyt fra formanden.** Formanden fortalte om delegeretmødet. En vedtægtsrevision går i gang, ad hoc-udvalg nedsat med Jacob Dauerhøj og Kirsten Skov fra Distrikt 6 som medlemmer. Hver især skal byde ind på evt. forbedringer. **Forslag bedes sendt til formanden senest den 1. februar.** Første møde i ad hoc-udvalget er den 5. februar, den 9. marts udarbejdes oplæg, den 11. juni finpudses. Forskellige valgmetoder af formand, næstformand osv. blev kort drøftet. Søgepuljerne kan findes på: hjemmesiden/frivilligportalen/organisationsarbejde/oversigt over søgepuljer. 725.000 kr. til fordeling til distrikterne efter ansøgning. Kun faktiske udgifter dækkes. Pr. 25. maj kommer ny persondataordning. Distriktet har fået 3000 kr. til røgalarmer fra Beredskab Fyn. Interesserede lokalafdelinger kan henvende sig til formanden. Formanden har egenhændigt gennemgået hele Gunnar Dalskovs arkiv, og det bevaringsværdige er samlet i 4 - 5 ringordnere. Søren Udam pointerede, at disse under ingen omstændigheder må makuleres.
- 3. Nyt fra næstformanden ved Ib Kruse.** Opfølgning på forretningsorden, sygehusudvalget skal indarbejdes. I TV2 Fyns repræsentantskab er der sket 2 formandsskift på grund af dødsfald. Efter punkt 1-3 gjorde **sekretæren** opmærksom på, at evt. ændringer i adresser, telefonnumre eller formandsskift i årets løb bedes sendt til distriktsledelsen med henblik på listen over distriktsforsamlingsmedlemmerne.
- 4. Nyt fra Ældre- og sundhedspolitisk udvalg.** v/Carsten Esdahl. Carsten Esdahl, der har været medlem af udvalget i et par år, er nu formand efter Gunnar Dalskov. I løbet af et år ønskes meldinger fra alle lokalafdelinger i distriktet om dialog mellem disse og de stedlige kommunale forvaltninger/politisk ansvarlige – opfølgning på det politiske system. Der arbejdes på en folder om Ældre Sagen, som udsendes til alle kommuner.
- 5. Nyt fra IT-udvalg.** v/Lone Ebbesen: I september 2017 holdt man temadag med 40 deltagere, hvor man hørte et indlæg fra Digitaliseringsstyrelsen om fremtidens it. Tina Edelbeck talte om: "Opfylder vi kursisternes behov?" efterfulgt af stor diskussion. Til sidst holdt Bent Brundtø, Distrikt 9 et indlæg. Lone Ebbesen er blevet bedt om at deltage i et ad hoc-udvalg ang. Facebook. Lone Ebbesen har besluttet at holde op som formand for den fynske it-gruppe, men fortsætter som ansvarlig for distriktets hjemmeside og medredaktør af Det Sker. Lone har 2 iPads hjemme, og der er en hos Ole Nauer.
- 6. Nyt fra kulturudvalget.** v/Hanne Grove. Gruppen har holdt et møde, hvor lokalbestyrelsernes kulturkontaktpersoner havde tilladelse til at invitere interesserede med. Stor succes med mange ideer på bordet. Den 6. februar tilbyder gruppen et rekvireret



- ”Kursus i at arrangere ture og rejser i lokalbestyrelser og på distriktsplan”. Pt. 23 tilmeldt. Sidste frist for tilmelding er den 1. februar. Lærere: Mogens Rieks og Torsten Lendrup.
7. **Nyt fra social-humanitært udvalg.** v/Irma Trebbien. Spørgsmål om der må deltage flere fra hver lokalbestyrelse i møderne. Svar: ”OK”. Irma Trebbien har sagt ja til at deltage i et ad hoc-udvalg om demensvenlige afdelinger. Gruppen holder temadag den 23. januar 2018 om ”Den rummelige besøgstjeneste”. I oktober havde Odenses lokalbestyrelse opfordret til et kursus for nye frivillige. En velkomstpakke til modtagelse af nye frivillige er udsendt. Troels Lorenzen gjorde opmærksom på, at Jacob Bøgesvang tilbyder at redegøre for kursusstrukturen ved distrikternes årsmøder.
  8. **Nyt fra områderedaktøren,** som var fraværende, men Lone Ebbesen oplyste, at Ole Nauer Møller den 23. januar holder kursus i Hjallese Forsamlingshus med Gerda Grønning, Lone Ebbesen og Lars Kamp som lærere.
  9. **Nyt fra landsbestyrelsen** v/Søren Udam. Søren Udam understregede, at landsbestyrelsen er meget glade for ad hoc-udvalg; de giver god inspiration, og man har indtryk af, at medlemmerne altid er glade for at kunne deltage i disse udvalg. Formændene orienteres om opfordringerne. Søren Udam fremhævede, at vi altid er velkomne til at ringe eller skrive, hvis vi ønsker orientering. Søren Udam fortalte kort om sig selv: foreningskonsulent i Nordjylland fra 1999 til 2013 og inden for samme periode medarbejderrepræsentant i landsbestyrelsen. Gik på pension og blev i 2014 valgt til landsbestyrelsen.
  10. **Budget og regnskabsopfølgning** ved Kaj Nogel Hansen. Regnskabet for 2017 blev uddelt og kommenteret. Nye priser for kørselsgodtgørelse. Man skal opgive fødselsdato.
  11. **Årsmødet.** Stephanie Lose inviteres og anmodes om at holde et indlæg på ca. 20 minutter før selve mødet. Jacob Bøgesvang inviteres til at overvære hele mødet. ”Syngepigerne fra Nordfyn” underholder efter mødet. Alle indlægsholdere afleverer skriftligt til Lone Ebbesen - gerne i god tid før mødet. Alle 4 i distriktsledelsen modtager genvalg.
  12. **Nyt fra foreningskonsulent Troels Lorenzen.** Troels havde kommenteret på flere foregående punkter, men tilføjede, at nyt rekrutteringsmateriale forventes klar til forårskurserne. Jacob Riis er ansat i stedet for Tina Edelbeck. Jens Søndergaard synes ikke, det er en god ide at tilbyde kassererkursus, da problemerne er forskellige. Mail herom udsendes til alle formænd.
  13. **Evt.** Formanden omtalte og håbede på en (gerne langsom) ændring fra koordinationsudvalgene til en lokalbestyrelse pr. kommune. Dato for sommerudflugten kommer så snart, det er muligt.

#### **Mødekalender:**

Torsdag den 22. marts kl. 9.30: Distriktsledelsesmøde i Hjallese Forsamlingshus. Morgenmad.

Tirsdag den 10. april kl. 9.30: Årsmøde i Hjallese Forsamlingshus. Morgenmad, frokost og eftermiddagskaffe.

11.1.2018 HG